
 

Skolebestyrelsesmøde  
Torsdag den 2. maj 2024 kl. 19.00-21.15 i det store mødelokale på kontoret 

 

Mødeleder: Inger-Lise Volsgaard Jakobsen 

Ordstyrer: Morten Skov 

Forplejning:  

Referent: Pia Nielsen 

Deltagere:  

Forældrevalgte: Anja Cilius Jakobsen, Birgitte Brunse-Ottosen, Inger-Lise Volsgaard Jakobsen, Maria Rømer, 

Søren Niebuhr, Thomas Holmskov, Torben Ali 

Personalevalgte: Astrid Møller Nielsen, Bettina Laursen 

Suppleanter: Marie Møller, Morten Skov  

Ledelsesrepræsentanter: Skoleleder Pia Nielsen, Pædagogisk leder Jacob Ingemann Kristensen 

Elevråd: Birk Bonde Langelund, Sophia Victoria Dalsgaard Vilsen 

Afbud: Søren Niebuhr, Thomas Holmskov, Marie Møller 

 

Referat 
 

1. 

 

Velkommen v. Inger-Lise 
19.00-19.05 (5 min) 

 

  

Næste møde flyttes fra 15. maj til 14. maj 

 

2. Elevråd v. Birk og Sophia 
19.05-19.15 (10 min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

  

Elevrådet arbejder videre med de fællesskabende aktiviteter og har i den forbindelse indkøbt flere 

bolde, så der er mere liv i pauserne. 

 

3.  Forslag om senere mødetid i Projektskolen v. arbejdsgruppen 

 19.15-19.45 (30 min) 

 

Arbejdsgruppen fremlægger, hvad de har undersøgt. 

Der bliver mulighed for at stille uddybende spørgsmål. 

Arbejdsgruppen afslutter punktet med en indstilling til skolebestyrelsens beslutning, og bestyrelsen 

beslutter sammen, om man ønsker at skolen skal arbejde videre med området.  

 

  

Arbejdsgruppen har været på besøg på TH Langs Skole, hvor man har indført senere mødetid for 

eleverne i 7.-9. årgang.  

 

Arbejdsgruppen fremlagde iagttagelser og pointer fra besøget. 

Det var en positiv oplevelse.  

Der er en række biologiske begrundelser for, hvorfor søvnen er anderledes når man er teenager. Der 

skelnes mellem to forskellige ’kronotyper’ i biologien.  



 

På TH Langs blev blandt andet sagt, at trivsel og indlæringen var forbedret, at eleverne efter skoletid 

havde mere energi til fritid og arbejde, og der var færre konflikter hjemme og på skolen. 

Eleverne der var med på besøget synes, at initiativet lyder rigtig spændende, og bemærkede, at det var 

fagligt begrundet.  

 

Skolebestyrelsen er positivt stemt for en senere mødetid for Projektskolen og ønsker, at skolen arbejder 

videre med at undersøge mulighederne nærmere.  

Skolebestyrelsen ønsker på mødet i juni at blive orienteret om, hvad tidsperspektivet er for at lave 

eventuelle ændringer i mødetiden, og hvordan skolen vil arbejde med det.  

 

4. Madordningen på Buskelundskolen v. Maria 
19.45-20.00 (15 min) 

 

Maria vil gerne følge op på beslutningen fra oktober-mødet omkring madordningen på 

Buskelundskolen, som varetages af Café Levehuse. 

I oktober besluttede bestyrelsen, at madordningen kunne udvides med et tilbud om varm mad. Bestyrelsen 

besluttede også, at madordningen er for Storeskolen og Projektskolen (og ikke er et tilbud til Lilleskolen).  

 

På mødet i dag fremlægger Maria sin opfølgning, og bestyrelsen drøfter, om der skal arbejdes videre 

med området.  

 

  

Der er positiv tilbagemelding fra Mathias i Café Levehuse. 

De lune retter er blevet taget godt imod. Der er vækst i salget. Det er især eleverne fra Storeskolen som 

bestiller. Elevrådsrepræsentanterne bemærkede, at man får god kvalitet i forhold til, hvis man gik i 

butikkerne, og at man får det til noget der ligner samme pris. 

 

Mathias er åben for forslag til menu og mad. Bestyrelsen opfordrer til, at det formidles til Mathias, at 

han er velkommen til at komme på fællesmøder i Storeskolen og Projektskolen for at gøre opmærksom 

på madordningen. 

Holdningen fra skolebestyrelsen er, at vi fortsat bakker op madordningen som supplement til 

madpakken. 

 

Skolen koordinerer samarbejdet videre med Mathias, herunder hvordan man bedst kan formidle, hvad 

der er på menuen nogle uger fremad.  

 

5.  Afkortning af skoledagen v. Pia 
20.00-20.10 (10 min) 

 

Buskelundskolen har de foregående år søgt om at benytte sig af muligheden for at afkorte skoledagen. 

Bestyrelsen skal hvert år udtale sig på ny, hvis skolen ønsker at afkorte skoledagen i det kommende 

skoleår. 

 

Skolens ledelse og medarbejdere ønsker igen i år at afkorte skoledagen. Det er i samme omfang som i 

skoleåret 23-24.  

• Lilleskolen: afkortning fra 30 timer i lovgivningen til 28 timer 

• Storeskolen: afkortning fra 33 timer til cirka 30 timer 

• Projektskolen: afkortning fra 35 timer til cirka 32 timer 

 

Skolebestyrelsen udtaler sig om dette, og udtalelsen vedlægges skolens indstilling til skoleafdelingen 

om, at vi kan afkorte skoledagen.  

 

  

I nuværende skoleår er skoledagen afkortet i alle tre afdelinger. 

 Det er skolens indstilling at vi fortsætter med samme afkortning i det kommende skoleår. 



 

 

Skolebestyrelsen bakker op om den fremlagte afkortning af skoledagen. 

 

6. Udtalelse om skemaer på Buskelundskolen v. Pia 

20.10-20.20 (10 min) 

 

Skolebestyrelsen har i lovgivningen ret til at få fremlagt skoleskemaet for kommende skoleår til 

udtalelse. 

På Buskelundskolen er skemaet opbygget efter en principiel model for Ude-Hjemme, i hver afdeling.  

Det principielle skema er udgangspunkt for det konkrete skema for basisuger, som teamets 

skemalæggere tilrettelægger i starten af juni måned.  

 

Skolebestyrelsen drøfter i dag de tre principielle skemaer for ude-Hjemme i Lilleskolen, Storeskolen, 

Projektskolen, og udtaler sig til ledelsen.  

Herefter arbejder ledelse og medarbejdere videre med planlægning af skoleåret og skemalægningen.  

 

Bilag: Ude-Hjemme i de tre afdelinger.  

 

  

Afdelingernes skemaer for kommende skoleår blev fremlagt.  

Skemaerne afspejler en principiel model for Buskelundskolens Ude-Hjemme og fagenes fordeling.  

 

Skolebestyrelsen bakker op om de fremlagte skemaer. 

 

7. Forberedelse til dialogmøde 6. maj, omkring undersøgelse af, om flere elever kan 

gå i skole i deres lokalområde v. Inger-Lise 
20.20-20.55 (35 min) 

 

Skolebestyrelsen har fået et materiale til rådighed, som baggrundforståelse for det høringsmateriale, vi 

får udsendt til en formel høringsrunde, hvor vi behandler det på maj-mødet (15.05.). 

 

Bestyrelsen drøfter materialet og området, og klæder formanden og elevrådsrepræsentanterne på til at 

deltage i dialogmødet den 6. maj.  

 

Bilag.  

Materiale fra forvaltningen som pdf: Program. Forberedelsesmateriale.   

Man kan også orientere sig yderligere i materialer fra det aktuelle Dialogmøde og tidligere møder i linket her. 

Genlæs også gerne bestyrelsens indsendte svar fra martsmødet: Perspektiver fra Buskelundskolens bestyrelse (er 

sendt med som bilag). 

 

  

Skolebestyrelsen drøftede materialet og området. 

Inger-Lise tager synspunkter og spørgsmål med til Dialogmødet. 

 

Næste skridt er, at bestyrelsen skal udtale sig i en høringsfase på baggrund af et udsendt materiale. 

 

8. Orientering fra skolen v. Pia  
20.55-21.05 (10 min) 

 

Blandt andet – 

• Personale: Fratrædelser og ansættelser 

• Elevtalsprognose 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/dialogforum-skole/moeder/2024


 

• Skoleårets planlægning 

• Skolefoto 

• …  

 

  

Ny pædagogisk leder i Lilleskolen 

Susanne har fået andet arbejde og fratræder op til sommerferien.  

Vi starter derfor nu et ansættelsesforløb, som skolebestyrelsen bliver involveret i til næste møde. 

 

Skolefoto 

Skolen har i mange år haft samme fotograf. Skolebestyrelsen vil gerne drøfte på kommende møde, om 

der er et ønske om at skifte fotograf.  

 

Retningslinjer for mobiltelefoner, smartwatches, tablets, computere 

Retningslinjen er blevet opdateret på formuleringer og formidling, men har samme grundlæggende 

indhold. Skolebestyrelsen vil gerne have retningslinjen fremlagt til godkendelse på næste møde.  

 

Elevprognoser 

Prognoserne for Buskelundskolen er at vi i fremtiden bliver 3-sporet på enkelte årgange. 

Det kommer vi at presse vores kvadratmeter og udstyr, så vi skal være opmærksomme på udviklingen 

på skolen og i skolebestyrelsen.  

 

9.  Eventuelt 
21.05-21.15 (10 min) 

 

  

Der blev spurgt til, hvordan det går med samarbejdet med børnehavernes bestyrelser nu? Er der mere 

vi kan samarbejde om, for at skabe en rød tråd?  

 

 Næste møde  

  

Mandag 14.05. (19.00-21.15) 

• Hvem har forplejning med næste gang? Thomas 

• Hvem er ordstyrer næste gang? Søren  

 

 

 


